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Official transeript of the International Military Tribunal in the mattor
of: The United States of America, the French Republic, The United King-
dom”of Great Britain and Northen Ireland, and the Union of Soviet Socia-
list Republics against Hermann Wilheln Goering et al, defendants, sit-

ting at Nurnberg, Germany, on 29 March 1946, 1000-1300, Lorqd Justice
Lavrence presiding,

THE PRESIDENT: Before the cxamination of defendant von Rilbentrop goes
on the Tribunal desires me o draw the attention of Dr, Horn and of‘the de-
fendant von Ribbentrop to what thé'f;ibuhal has saicd during the last few days,

In the‘first place the Tribunal said this; The Tribunal has allowed the
defendant Goering, who has given the ovidence first of the defendants and who

has proclaimed him&zlf to he responsible as the second lecader of Nazi Germany,

‘h_ﬁ.

to zive his cvid!nce witho% any‘i.nteneption whatever, and he has covered .-
the whole history of the Eﬁ%i re&ima from its incepii~a to the defeat of Ger-
nmany, The Tribunal dces not Fropose to allow any =X 2 3a srlap defendants to
£0 over the same ground in thuir evidenco except 1n &0 far as is necessary
for their -wn dafensa,;

Sccondly, the Tribunal rulcd that cvidence as to the injustice of the
Versailles Treaty or whother it was nade under Juress is inadnissible,

Thirdly, though this isn't in order of the Tridunal, I nust peint out
that the Tribunal has been informe:l °I any oceasinns ¢f the view of the do-
fendants and scme of their witnnss that the Treaty of Vers-iilas was unjust

and therofore any cvidenea upon that point apart from s baing inadmissible

is cumulative, and the Tribunal will not hear it trercfole for that reason,

fns lastly, the Tribunal wishes mc to point out te T Jorn that it is
r

the cduty of counsel to examine their witnéss and not o -co7e them simply

to make spceches, and if they are giving cvidence which counscl knows is in-
admissible accordinz to the ruling of the Tribunal it is the duty of counSj;/

Lo stop the witness., That is all,.:

R ot - q...ci-.----i-

THE PRESIDENT: Dr, Seidl, if you arc going to refer to Gauss'taffidavit
the Tribunal'wiil not deal.with that matter now, it will bo dqalt'with after
| the dcfgndant von Ribbentrop has siven cvilence, g

DR. SEIDL: (counsel for the defendant Hess) Mr, President, I spoke with

Dr, Horn, counscl for the lefendant Ribbentrop --
6728 _ e S
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THE PRESIDENT: Dre Scidl, I don't care whether you spoke to Dr Horn or
not or what arrangement you may have made with Dr, Horn; it is not convenient
to the Tribunal to hear Dr. Gauss'evidence at the present moment, they want

to go on with TRibbentrop's evidence,

JOACHIM von RIBBENTROP =~ rcsumcd,

DIRECT EXAMINATION =- continued,
BY DR. HORN (counsel for defendant Ribbentrop):
Q Yesterday at the end you were speaking about your political impres-
sions in England and France, In connection with that T would like to put
the following questions, Did you make efforts to teil Hitler your impressions

and your vicws as you saw British and French politics at that time?

A cince the 30th of January 1933 I saw Hitler repeatedly,'and of
course told him about my impressionsvwhich I gathered on my frequent travels

E to England and France, and reported to Hitler,




Q ¥hat was Hitler's attitude toward France and England at that time?

A  Hitler's attitude and position was as follows: He saw an enemyl
to Germany in France, arising from the policies and politics which France
carried on with regard to Germany, beginning with the end of the First World
War, and especially the position which she took in questions of equality for
Germanye This position of Hitler's is brought forth in his book Mein Kampf.

I knew France very well, since for a number of years I had connections
theres At that time I told the Fuehrer much about France, He was interested
in hearing my opinion, and I noticed that he had a growing interest for
things French in the year 1933s Then I brought him together with a number of

Frenchnen, and I believe same of these visits, and perhaps my pictures as to

the position talken by many Frenchmen, as well as all of French culture--

Q Vha?% kind of Frenchmen were they?

A  They were French economic leaders, French journalists, and statesmen
or politicans, The pictures I presented to Hitler were very interesting to
theFuehrer, and gradually he received the impression that in France there
were men who would not reject an understanding with Germany.

Then, first of all, I presented an argument to the Fuehrer, an argument
ofmy decpest eonviction and of my cxperience of the prior years. It was
the great wish of the IFuehrer, as is well known, to come to a definite
friendship with England and to como to an agreement with England as well.

In the beginning the Fuehrer, as far as German--French policies are
r. concerncd, treatcd this separately or by itsclfe I believe at that time I
succceded in convineing the Fuchrer that an understanding with England would
be possible only by having an agreement with France as well--an understanding
with France as welle I rcecmember very exactly some conversations I had with
the Fuehrere This made a strong impression on him, He told me then that
since I had fcllowed a rather personal course of understanding between
Germary and France, I should continue on this task and report to him on the
progress of my cffortse

Q Then, you were Hitler's Foreign Political Counselor, not the counsel
of the Party, Can you tell me a2 little more about that?

A I have already said that I told Adolf Hitler about experiences on

nmy jouwrneys. The impressions I gathered, which I told him on my return from
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England and France, were of interest to him, and without referring to special

conferences or discussions, I was received repeatedly by Hitlere I spoke

vay, that outside and beyond the official chamncls or politics he was
interested in having my opinion; and asked my advice on things vhich I had

seen in the foreign countries,

He was rcady to listen to my advicee Above all, he had a vital interest,

of course, for wuestions Englishe I told him about public opiniecn and # out

personalities, and brourcht Frenchmen and Englishmen to him, and now he could
do something which he loved to do, to exchange thourhts unofficially,
Q ‘hat was your personal co-operation in your efforts for an agreement

with France in the years 1933 to 1935? That were your efforts in that

direction?

A Even at that time I considercd the solution of the Saar question

and brought this question up for discussions I tried through ny own private

channels t o tell the Frenchrmien in Paris that a reasonable and quiet solution
of the Sacr question in the spirit of the plcbiscite as laid down in the

Versailles Treaty would be and should be 2 good onen for relations between

the two countries, I spoke vdi th many numbers of pecple during these years
in Paris and made connections with menbers of the Fre:nch catinet.s I would
like to add that I had discussions and conversations with the then French
president Poumergue, with the then assassinated Foreign Minister Barthou,
vith Mr. Laval, and above all with ifr. Daladier,

I remomber that with special refercnce to the Saar question, I met with

complete agreement with Daladier on that., Then a little later I noticed

that at those visits of Frenchmen with Hitler it was again and again
mentioned, "Yes, now we have Ilein Kampf to deal vith, and yonr attitute

and your policies toward France are cstablished in that booke™ I tried to

tell the Fuchrer to give forth an official revision of this chapter of
zcin Tampfe.  The Fuchrer said, and I remenmber it verbatim, that he had
decided, through his practical policies, to prove to the world that he had
changed his view in this respect, that things which had been written down

could not be changed, bhat they were historical fact, and his then view, or
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his former view toward France, had ° zen détemined by France's attitude

toward Germany at that timee But now one could turn over a new leaf in the

history of the two countrics and their relations to each other,. |
Then I asked Adolf Hitler to receive a French journalist, so that

perhaps through a public announcement a revision of his view as expressed in

his book Mein Kampf -- to change thc view and to affirm his new view to the

v Orldg

He agreéd with this, received a French journalist, and gave him an
interviewe I don't exactly recall just when; it was sometime in 1933, though,
I believe this article appeared in "Le Matin" and created quite a bit of ':
excitement, I was very glad, for with this article all doubts were ®moved
and a tremendous step toward an understanding with France had been reachcde
Then I contemplated what could be' done subsequently and how, from the simple
matters now, a connection hetween French and German statesmen could be

arrangcde

Q At that time wasn't there an intermediary meeting between Hitler and
Daladier? Didn't you contemplate a meeting of that sort and did you make

efforts in that behalf

¥
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is I was just going to turn to that point,

At that time Daladier was the Premicr, I had suggested to him that he
meet Adolf Hitler so that quitc frankly, man to nan, a discussion could be

carried on, to see whether Franco-German relations could nor be put on an
envirely new and different basis, My, Daladier'wés quite taken with this
start. I reported this to Hitler and Hitler w;s ready to meet Daladier,

The meeting place was to be in the German Odernwald and was agreed upon,
I went to Paris so that the last arrangements could be made with that,- ‘

IR, DODD: If your Honor plecases, I am reluctant to interfere in’any
respect with this cxamination of_tha Defendant, but ny cclleagues and I feel
thét this particular part of the cxanination is quite immaterial and in any
event ruch too dotailed, and that we will never get alonz here, If Counsel
would abide by the instruction of the Court glven this mornins, we could
move along much more directly and much nmore qui;kly}

THE FRESIDENT: Dr,. Horn, the Tribunal thinks that the olxjection is
roally well foundsd. The Dofendant is dealing with a period between 1933
and 1935, and the efforts which he made for good relations with France, Vell,
now, that is very remote fron any question which we have to decide in this
case, and thercfore to deal with it in this detail secms to the Tribunal
a waste of tine,

Dii, HORN: Then I will put other questions, which concern his direct
cﬁoperatioh.

Q What caused Hitler to appoint wvou Plcnipbtenbiary'for Disarmament?

i 1 believe I was appointed the Plenipotentiary for Disarmament in
ﬂpril. The reasons arc as follows:

Hitler was of the opini&n vhat there shoull be equality of armament,
and he belisved that equality of armament would be possible only if and when
negotiations could be carried on vith France and England; and this, of course

vas my position also, at that time, in my efforts to establish good relations
cetitecn Germany and England, since this was the pet wish of the Fuehrer. On
this mission I went to London and while there made contaéts with British

political. fi-ures,
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of all I made comnection with Lord Baldwin, with whom I spoke, I
also spoke with the then Prime Minis

in which he

to mesdt Germany half-way, Equality
of armament had been promised

¢ to Germany and therefore it would have to be

reached in Some way, In this conncection there were three posibilities:

One,
that Germany would arm up to the level of the other powers -- and that was

not desirablestthe Second possibility,

that the others would disarm to the

level of the Gormany -~ and that could

hardly be carried through; and, threc
one would have to make com

promise and meet in the center and permit Germany

a limito: rearmaﬁent, and the othor countries for their part would have to

disarm to meet Germany on an equal basis, In that way Adolf Hitlep at that

was very glad for this British position and h

° appreciated it, for he cone .
sidered it a practicable way to carry through cquality of armament for Germany}

Unfortunatoly; then, in the course of cvents, it was not possible to :

put the sugzostions of Lord Baldwin into pract

ice, idolf Hitler therefore

Subsequently took the view tﬂat & system —-

( 4 slight nause,)

(Resuming) He saw that unfortunately in the system which was currantly

prevalentd in international ideas,

11 negotiations the pleasant and azreeable

thourhts of Lord'Baldwin c
Q

suld not be carried through,

Wthat practicable discussion of limitation of

armament did you
carry through -- or were

you instrumental in carrying through?

It is well known that Hitker left the lea

Disarmament Conference, for he

A gue of Nations and the

Jecmed it impossible through channels of

Negociation to carry throur

h the German demands and desires, Hitler saw no

other possibility, except through the power of the German people to achieve

its aims from within -- through the nower of the German people, He knew, of
course, that this was a tremendous »isk; but on the basis of his prior expc-

rience of the preceding few years he saw no other way omt, so that then

Germany decided to rearm,
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Q (Interposing Jus -

i\ I would like to finish the answer to your question,

As a practical result » these things took place, In the course of the
year 193l there was a closcr contact between the German Goverrment ani the
British Govermment, There were” mmerous visits of British statement in Berlin,
Sir John Simon and lir, Eden were among the visitors » and during these visits
the sugzestion was heard whether » &8 far as naval agrecment was -concerned,

at least a pact, an agrecment coul! be reached. Hitler was very much inte-

existence,

It is rather needless for me to o into the deﬁails of this pact which
later materialized, Hitlor from the berrinning -~ and of himself -~ was of
the opinion that if a final a.:;reement or understanding with Enszland could
be reached one would have to acknowledge the absclute naval supremacy of
Great Britain for all timey Then the Naval Pact of 1935 was made and the
agreements which were made in 1935 wore different in every respect from
those which existed before the first World Var,

after relatively short negociations, then, this naval agreement was
concluded in London, This Pact was very important to futurc British-German
rclations, and at that time it was the first practical result of an actual
armament limitation,

Q At that time aid France azree to the rearmament and how d:Ld you
parsonally functmn in that regard?

it I would likc to- say first of all that Hitler and myself were extra-
ordinarily happy at the conclusion of this pact, I lmcm and I can stay it

from personal experience ~- that T had never seen Hitler as happy as I saw

conclusion of this naval agrecment,
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Q And what was France's attitude toward this pact?

A Vith France the situaticn was a little difficult, I had already
noticed that while the negctiati ns were taking place, for the limitation of
armaments had been deviated frome Then I tcld the gnetlemen ¢f the Fcreign
Office == if I may menti~n their names, Sir Robert Craigie and the then
British Admiral ILittle among them -= that I would go to France so that I could
strengthen my ties tc French statesmen and to tell them ab ut the importance
of an agreement between Germany, France and England &nd to show them all the
ramifications fcr the future,

I would like to point cut a few details, In this Tribunal s-metime ago
film was shown in which there was a speech I made at the conclusi.n of this
naval agreement and this film showed -r allegedly showed that it was really
8 two-timing of Gemany diplomacy, At that time I made that speech in Londen
in order to document and to show in front ~f the whole world that we were nct
ceneerned with unilateral.BfitiSh-German.matters but that it was a wish of
Hitler -- and tl*ie naval agreement was in the spirit of this thought == tc bring
about a general Eimitation of armament and that the naval pact would serve to
further gocd relatiocns between France and Germany. This wish was sincere
and very real,

I went to France, spoke with French statesmen and, I believe, helped in
a small way sc that the first step in the limitaticn of armaments was considere
reas.nable by many Frenchmen, especially if you c-nsidered matters in the lcng
run and with the thought that in the 1°ng run equality of rights would have
to be granted to the German pecple.

Q@ Then ycu were made Ambassador at Lendons  Can you tell me a little

about the reasons for that?

A  Things develcped as follews: In the time subsequent to naval agreement

an agreement vhich was hailed in English circles, I made many efforts to bring
Lord Baldwin and the Fuchrer together, and I would like t» add in that
connectic:: that the meeting had been arranged through a friend of Mr, Baldwin,

a Mre Jcnese The Fuehrer had agreed to fly to Chequers to meef L-rd Baldwin,

but unfortunately Lord Baldwin had to decline at the last minute., Just why

Lord Baldwin had to decline at the last minute I d> not know, but there was no

6736
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circles in

I made many trips to England s> and while I war
Fuehrer,

is known, and it was o

-
-

doubt that certain forces in England at the time did not wish a German-

British understanding, |

Then in the year 1936 when the

8aid on the pa:rt. of Germany that one should make ancther last effort to come

to a good agreement and good relations with England,

I would like to mention in thisg connection tfxat at that time I hag

already been appointed State Secretary for the Foreign Officc and has asked

Perscnally that that app

olntment be recalled ang that I be sent to Lcnden as

German Ambassador,

The following thought might have been decisive

Hitler had a certain, definite opinion op Picture of the theory of equality

of rights as far ag England was concerned,

but my view deviated somewhat from
Hitler'a.

weculd continue to suppert her own

balance~of-power theory before and after -- th:at. England would maintain

that thecry, whereas Hitlep was of the opinicn that this theory of the balan

¢l power was rather cbsclete and that from new on Bngland would wish to see

a much s tfonger Germany with reference to the changed picture in Eyp ‘pe and

also taking into consideration the strength shown by Russia that Germany woul

in a way counterbalance the puwer of Russia, In arder to glve a definite

and clear picture on the spoet and to tell him how matters actually stood in

¥nglard - that must have been cne of the
%glando

reasuns why the Fuehrer sent me to

Another reason was that at that time we heped thr-ugh relaticns with the

England who were Very friendly to Germany,that ccnnections be tweer,

¢ountries could be made friendly and that perhaps we could reach an

agreement,

@ In what Way was your ambassadorial activity hampered in England?

R - would like tc say first that in the 1930t's -~ roughly 1935 and 1936.

there, cn instructions from the

had discussions fop a German-British pact. The bagis of this pact

make the naval ratic 100 t- 3540

make it permanent
6737
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and that the integrity of the Low Countries and France was to be guaranteed
forever, That was the thought of the Fuehrer and that Germany would be
ready to keep and maintain the British Empire and to use its power if
necessary and that in regard to Germany and E:agiand, they should recognize

each obher's power,.

It has already been said y and I would like to repeat, that the effo?.-ts

in the 1930's did not cume to any conceete result. It was one of the Fuehrer';

deepest disappointments s and I would like to say that at this point -- for it
is very important for further developments -- that this pact upcn which the
Fuehrer had placed such a very great hcpe and which he had ccnsidered as the
complete cornerstone of nis foreign policy, that this pact never materialized.
Just how and what forces operated so that it did not materialize I cannst tell
for I do not kn'w, bnt in any case we never got very far,

Then I remained in London as Ambassader, I referred to this questiun
again and again while I was Ambassador » discussed it with circles who were

friendly to Germany, and T must say that there were many Englishmen who had
a very positive attitude toward Germany,

Q Did you receive any attitude that was negative?

A There were in England, of course y some elements who were against the
thought of a clcse connection with Germany, who were against a clcse under-
standing on basic principles and perhaps traditional elements who were n ot
inclined toward a pact of this kind, and I wculd like to say briefly, even
though I have te dip back into the year 1936, Lhat during the Olympic games
in the year 1936 I tried tc win Lerd Vansittart t the thoucht we had in mind
¢n the pacts I had a discussisn ~f several nours' duretion with him at
Berlin, Hitler alsc received him ard discussed the same matter with him,
Lord Vansittart, even though cur personal relati-ns were excellent, met cur
prcp.sals with & certain reserve,

In the year 1937 when I was in London I saw that gradually two trends
were forming in England, one trend being very much inélined and very much in
favor of dealing with Germany and promoting gcod relati-ns and the see~nd trend
not wishing such an agrecment or ccllaboraticn,

I believe thﬁt. I do nct need to mentinn names, fcr they are well kncwn,

tut there were those gentlemen who did nct wish clese contact and crnnecti-ns

with Germany. It was the later Prime Minister, Winston Churchill, and others,
6738
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Then in London I made strenuous efforts in order to promote our thoughts

but events occurred which made my activity there most difficult; first of
all Spanish politics and policiese It is well known that civil war raged
in Spain at that time and in London the Non-Intervention Congress was mcetinge

As Ambassador to the Court of Ste James I had a very difficult taske

On the one hand, with all means at my disposal, I wishec to further a German-

English nact, and cement German-English relations but on the other hand
I had the instructions of my government as far as Spain was concerned to T
raintain my attitude in that connection, These instructions were often 5
contradictory. Certain efforts of the politics of the British were at

cross purposes and this sort of League of Nations which tle Non~Intervention

Ccngzress represented, and of which I was the authorized German member,
represanted a mortgage on the chief aim with which Hitler had sent me to
Londcne
In order to give you a clear and definite picture of the times, I be~
lieve it is important for me to show that it was not only the Spanish policy
or politics but that deubtlessly in these years, 1937, beginning of 1938,
in England the trend of thought became increasingly obviouss That, of
course, today is known as a historical.fa;t, that is that trend which did . K
not wish a pact witp Germany. Why? The answer is very simple, very clear.,
These circles saw that through a.National Socialist Germany a factor which )
might distnrb the traditional British talance of power on the Continent. |
I am of the opinicn and of the conviction that Adelf Hitler in no way
tended ever ~t that time to proceed against England or tq undertake any-
thing against England «f its own accordy; that he had sent me to London with
the ardent wish to reach an azgreerent and an understanding'ﬁith England.
From London I reported to the Fuehrer the situation as I found it and before
this Tribunal now I wish to sét forth a point and explain that point, a
point which is relevant to my own cef.nse.
It has been claimed and asserted very frequently that I tolé.the Fuehrer
from England that England was cdegencrate and England would perhaps noct fight,.
I may and must establish and assert here, from the beginning I reported

exactly the opposite to the Fuehrer, I told the Fuehrer that in my opinion
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the English leadership and the English people had a heroic attitude and

position and that these people would be ready to fight for the existence
: of their empire to the last man,

Later, in the course of the war in a

speech in the year 1941, after I had talked with the Fuchrer, I made this
view publicly known in my speeche

Conclusively and in summary, I would like to say as to the situation
existing in London in the year 1937 and 1938, when I was acting ambassador,

that I was fully cognizant of the fact thatit would be very difficult to

concluce a pact with Englands But even so I reported that all efforts would

be made so that peaceful negotiations and an agreement with England c-uld be
reachede

That was to be a decisive factor in Germany's politics, that is,
to reach an understaning with Enzlan”,

Jy that I mean the development of
German power in accord with British tocndencies and views so that these two
views would not conflict,

< During the time of your ambassadorship you made the so-called
inti=Commintern ¥act with Japan. How was it that you, especially as
ambassador, concluded that agreement?

A
4k

I would like to make a few preliminary remarks and say that in

the year 1938 I was appointed Foreign Minister on the Lth of February,

On the Lth of February I was in Berlin. The Fuehrer had me surmoned

and said that he wanted to make me Foreign Yinister. Were you talking of
the Three Fower Agreement?

9 No, you misunderstoods

I meant te say that during your activity

i
i
l
i
-
+
3

as Ambassador you concluded the Anti-Comaintern Fact in the year 1936. TItaly

joined in 1937, then Spain as well as other countrics.

How was it that you,
as ambassador, concluded this pact?

A Adolf Hifler at that time considered the idealogical difference

between Germany, that is Naticnal Socialism, and Communism one of the most

decisive facters cf his politics and pelicies. Therefore, there was the ques-

tion as to how a way could he found to win additional countries to combat
Communist effortss We are concerned with idealogical questions in this case.

Hitler first of all, I helieve in the year 1933, spoke to me about this

and as to whether in some way we could create claser ccntact with Japan,
67L0
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I replied that I personally had certain connections in Japan and wéuld be
glad to use my efforts in that behalf, As Janan had anti-commintern
thoughts as well as Germany, in the years 1933, 193k, 1935, I believe, the
thought was raised and crystallized'mether these neutral effeorts might

not be made the basis of a pacte I believe ‘ne of my co=workers then had
the idea as to whether an Anti-Commintern Fact could not e conclucded. I
sugzested this to the Fuehrer and the F‘uehrer'was in agreement and con-
sicered this a yood thoughte He did not wish, however, at that time,

since it was an idealsgical que stion, that it should be made in line with
German official policies and ;?-olitics and therefcre' instructed me to prepare
this pact which then, I believe, in the yeer 1936, was concluded in my office
in 3erlin,

Q If I understood you correctly, this pact was concluced by ycu

since you were the leader of the Depertment Ribhentrop?

a3
g

i Yes, that is correctes The Nepartmernt tibhentrop consisted chiefly, 4
of my own person and a few collaboratorse Dut it is corrcct to say that
the Fuehrer wished that I conclude this pact eince he did not wish to

emphasize it publicly,

Q Dif this pact have real political aims or was it Jjust for
idealogical aims?

A It is, of course, true as a matter of basic principle that it
had an idealogical .aime It was to combat the work of the Commintern

in the vari~us countries 2ot that tine. Dut this pact had political reasons

and political backgrcund also and this political miove was an anti-Russian
one, since MNoscow was the center for the Cemmintern. Therefore, it appeared
to the Fuehrer and to me that through this pact' a certnin balance or counter-
balance against Russian efforts or agalnst Russia in 2 poldtical sense,
as such, was being created; .that idealogically as well as politically «-

THE IRESIDENT: Do you and the defendant really think it is necesséry
to take as Rn_g as the defencdant has taken to tell us "way he, as an

ambassador in London was called upon to sign the inti-Commintern Pact?

TRe HORN: It is very difficuk for me to hear your Honor,
THE FHESIDENT: What I asked you was whether you and the defendant think

1t necessary for the defendant to make such a long speech in answer to your
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‘questions why was he as ambassacor in London.empluyed to sign the inti-
Comnintern Fact. He has spoken for at least five minutes about its

BY DR. HCRNg

3 On the Lth of February, 1938, you were made Foreign Minister.
Give the reasons for the appointment,

I\ I have already said that on the Lth of February, 1938, I was at
Berline The Fuchrer asked me to come to him and told me that because of
a chanse in various hish places he contemplated a change of Foreign
#inister aleo; that the then Forei n Minister vun Neurath hacbeen mace the
president >f ancther organizati n. I then replied %o the Fuehrer that I,
of course, w-uld be glacd tc follH>w his suggestiin.

< At this :ppertunity <icd you receive a high rank in the SS? The
Frosecuti on has claimed that thie rank was not ﬁurcly honorarye Can ycu
sive us the details cn that?

A I must clakify this pcint, I believe. I had received a rank in
the SS prior to this time and I do nct recall whether it was at this appoint-
ment or at some other time when I was made SS Gruppenfuchrer, The Fuehrer
granted me the rank and the uniform of an £S Gruppenfuehrers That was a
pasiticn I had formerly, <r a rank a la suite, in the /rmy ancd 2t that tim
I agreed with the thoughts of the 8S. My crnnecti ns with Himmler were
fairly good at the timee I saw in the aims of the SS at that time the
possi ble basis for the establishment of an idealogical fuehrer group, such
as perhaps we find in En;land and then later the Waffen SS hed shown its
bravery. in war. Later my positicn and relation to Himmler changed.

The Fuehrer pgranted me this rank a2s he wished that at rarty rallies
and at Party meetings I would have the Farty uniform and would have rank in
‘the karty.

I ask that I be permitted to state Lriefly my position toward the Party.
Yestercay cr the daﬁ before yesterday the question was raised whether I was

a typical Nati nal Socialiste
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» I do not wish to judge in this connection, but it is certain that it was
only in later years that I met Hitler, So far as National Socialist doctrines

and the progran were c oncerned, I did not concern myself with that too much.

I did not know about their race theorys I was no anti-Semite; I did not

understand the church question, although I had severed my church connections
quite some time back, for my orm spiritual reasons, in the ecarly 20's,
in the development of German church matters. However, I believe that I was
a good Christian nevertheless,

fihat drew me to the Party were those things which I realized at that
times The Party wanted a strong, flourishing, and social Germany, and I
wanted that toos TFor thot reason, in the year 1932, I did, after full
deliberatjon, become a member of the Larty.

@ Before that time had you been in the sorviee of the Party, as the

prosecution claims, and especially since the ycor 19307

A In 1930 the large Reichstag clection -~ccurred, in which National
Scecialism gained more than 100 seats in the Reichstage I sct forth
yesterday, and perhaps do not need to repeat, Jjust what the conditions in
Germany were at that time,

However, in the year 1930, 1931 and 1932, I gradually aprroached the
Partye I believe I entored the Party in Aucust of 1932, and from that
moment on, up until the end of this war, I devoted my cntire power and
strength to National Socialist Germany,

I would 1like to say frankly, before this Tribunal and before the world,
that I was always intcrested and made arery cifort to be a pgood Naticnal

ocialist, and that I was proudof the fact that I belonged to a small group
of men, idcalists, who did not went anything but to bring prestige back
to Gormany once merc.

Q Thhat foreign pclitical problenms did Hitler point cut to you at your ¢
appointment, problems whichhad to be solved? = That instructions did he
cive you for the carrying on of foreirn policies?

A Then I took over my officc,. the Fuchrer said relatively little to me.
He said only that Germany had assumed a new position from that time One

Germany had once more entered the circle of nations and equality of rights,
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and i1t was to be clearly secn that certain problems weuld have to be sclved
in the future., Hc also said this especially, =s I recall, I believe he
menticned four special problems which, sconer or later, would have to be
solvede He emphasized that such problems c-uld be solved only with a strong

Wehrmacht, not in the using of this Wchrmacht, but in the existence of the

Wehrmacht, because a country which was not strongly armed could not carry on

foreien policies, as we had experienced it in previous years. A country

like that was really oporgting in 2 vacuume o said we would have to enter
\
upen a clear-cut rc¢lationship with our neighbors,

The four problems which he enumarated were, first of all, ..ustriaj
then he mentioned the solution of the Sudeten question; he¢ spoke ahbout licmel
Land; he spoke about Danzig and the Corridor. He mentioned these as
problems which would have %o be solved in one way or another, and it was
to be my task tc assist him diplomatically,

From this mcment on my cfforts were always to assist the Fuchrer in the

preparation of a solution of thesc problems, as he had expressed it to me,

in a Goerman scnse.

THE PRESIDENT: I believe this would be a good time to hreak off,

(A recess was tukens)
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Q In what way, after you wero named foreign minister, did foreign
policy continue?

A At that time I tried first of all to achieve a clear, over-all
view of the business of the foreign office, German foreign policy, as I msaid
before, had reached a certain point, namelyg the point at which .Germany had
again achiev*;:‘. prestige in the eyes of t.hé v;rorl'd, ‘It was now a qucsticn of
solving the important and basis prcbél.ems that had resulted from the Verszaile
les Treaty in Europe, This was all the more naccssary as, for instance, the
question of Volkstum led again to conflicts and thcreby prevented peaceful
solutions,

In the period followins I familiarized myself with business of the forelpm
ministry, That was a2t first not casy, as I was dealins with 2ltozether new men,
J I should 1like to mention here that Hitler did not always have a positiw
attitude toward the forcipgn office 3 a.nd‘ in the further pursuance of my ciforts
and of the efforts of my predccessor I saw it as my most important task to
bring the foreign officc closer to Hitler and to strike a bridge between the
two fields,

It was clear to me from the very veginnin: after I took over the minis-
try that I was workinz under a certain shadow and that cortain linitation
were placed upon me -- that is to say, that I would rot be in a position to
So conduct the foreira policy as a forcign minister might otherwise be ex—

pected to do who was responsible to . parliament in a rarliamentary system,

The snomaie pereorzans " o7 the Fuchrer dominated forei n ‘icy, of course,

- Wiva it in all 2stail,
daveloped so thes, on ny hand, I gave him the most important
féreign Vvodiicy reports throu:h a liaison man, ancd he in turn zave me certain
tasks, cic,

In th2 course of % w1y *alks crystallized at first and forcmost tho
problen pf Austria, whiern nad to find some Solution or other., Austria was
from the very beginning a matter very closc to the Fuehrer's heart s because
he was an fustrian himself ~ had been -~ and it was of.course clear that
with the growing power of Germany the efforts that had existed for a long

time for a closer connectlion between Germany and Austria would bo carried
6745 '
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out even morc strongly than before, it that timg I was not so familiar with
this problem, sincc the situation was such that Hitler handled this problem
personally,

Q  Vhon you took over your office, or later, did you know of a memo-
rancun dealing with a confercnce that took place on the S5th of November 1937
'bhatr is here referred to as the "Hoszhach" document?

i This decument, which has Lzen spoken of herc several times gy I 27 din
know of, I saw it herc for the firét tine,

Q Di< Hitler say anything in the spirit of this documc‘nt to you ?

A I do not rcecall all the details of the contents of that document,
but it was the Fuchrer's practice to speak with mc very littlc about his ~oals
and intentions. .t any rate, he did so towar! me vory slipghtly, He id speak
of the fact that UYermany had to solvo cortain problems in Burope -~ as I nave
alrcady said -- and that for this recason it vas necessary te be strong, He
also spoke of the possibility that in this matter it could come to some sort
of a showdown, btub he told me nothins more specific about this y On the con-
trary, he always emphasized to me that it was his wish to solve thosc pro-
blems which had to be solved by way of diplomacy, and that once he had solved
these ﬁroblams he had the intention .f breatin‘r_; what hc called an ideal "Folk
State" and that he would thereby create a2 model molorn social state, In other
words, 1o me he did nention the possi‘::ility of a military scttlement, but he

 stated tc me as his highest goal that it was his intention to achicve this
soluticn uf the impossibility zf Vorsailles s as he called them, in a peace-
ful wzy,

Q ifter your apvoininent as foreign minister you werz called to Ber-
chtespaden to speak with Hi‘tler and Schuschnigp. What was discussc: there and
what w~z your role at this couforence? I

i I sec that "}l'_i':'i 3.5 on the 12th of February 1938, Eitler then infor-
med me that he was goin: to confer with federal chancellor Schuschnigr: at
Berchteszadens I see from my notcs that this was on the 12th of February. In
the meantime he told me what the solution was that he was pursuing and that
in some form or other the German National Socialists in Austria must bec assist-

3
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Difficulties of all sorts had arisen there, the details of which I no
longer recall, At any rate, therc wers a number of National 3ocialtist in jail
and as a consequence cof the natural cfforts of these people to bring about
a social union between Austria aﬁd the Reich, thesc Austrian problems threa-
tened tc become a really serios source of difficulty between Germany and
Austria, |

Adolf Hitler told me then that I should be present at Berchteszai-n,
Thén.later discussions took place, and I have heard here that Adolf
Hitler had asscerted that he intended -~ I believe this was in the year 1938 --

to achieve the rights of self-determination that these six million fustrian
Germans had, I did not know about this personalily,

© At the mectinf with Schschnigr; on the Obersalzberg I was present., Hitlér
rceelved Schuschnigz alone and had a long conversation with hin, Details about
this corMersation are not known to m: because I was not present at it, I remll
that Schuschnige after this talkimct me, and that I in my turn had a long
conversation with him,

Q At that time did you, as the Prosecution asscrbs, out Schnschnigne
under political presure?

i No, My conversation with Schuschnipgg -~- I remember it very clearly
whereas the other details of other neetings on the Obersalzbers are not so

clear in my memory. since I was not present at either the first or the sceoml

neeting between Schuschnisg and Hitler,

Durinz the talk that I had with Schuschnigs everything went along in a
very friendly way. I felt that Schuscinizs had rececived a very strong inpreses:.
sion from Hitler an? the Fuchrer!s personality,

I must say first of all that I lo not know the details of what Hitlor
discussed with Schuschniz~, so that I could not speak to hin about this rmatter
== or at lcast only very little. The talk confined ;tself to more general

themes, I told Schuschmise that in my opinion, thesec two countries must come

closely together and that it was his historical task to assist in this.
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Both nations were German by nature, and two such nations could not for
long be held ceparate-ﬁy artificial means.

Qe ‘as there any mention of the German-Auatr;an Treaty cf 1936 at this
conferenc:?

4e I did not speak to Schuschnigg on this point.- I belicve also that

the Fuehrer dic not either, because_according to what Schuschnigg said to me,
the Fuehrer -« I don't know the details ~- the Fuehrer talked to him to this
effcot: That certain measures would have to be carried out in Austria in
order to obv’ate the roason for conflict between the two countries.

As I sai’, my talk with him was very friendly, and may I remark that I
expressed to Schusochnigy the thought that the two countrics should enter into
closer relations. Schuschnigg adopted to me an altogether péaitive attitude
so that at thnt'time to a certain extent I was surprised by this positive
dttitude on his na-t, -

Ther:z can be no trlk of any pressure on Schuschnigg during our discussion.
The discussion of the fuchrer with him I believe was ccnducted in perfectly
open terms, because the Fuchrer wanted, in the interest of ob%inting these
problems between the two countries, to reach some improvement in rclations;
and if this wns to be done then statesmen must be open and frank with one
anothex,

I have heard her: -» and I think this is bnsed on an entry in Jodl's

Diary -- that heavy military and political .pressure was exerted. I belicve I
can testify kore that I know nothing of any military or political pressure at
this meeting betwecen Schuschnige and Hitler., I may reiterete, certainly the
Feuhrer snokec prrfectl§'frankly'with Schuschnigg, but there can be no question
of a pressure of a military nature or of a political nature, nor can there be

any quostion of an ultimatum of any sort.

I also believe that Jodl's remark -- I don't belicve he wns present --
it was perheps only a notation in his diary that he had from hearsay,

I should like to add that at that time -~ ond I hrve also stated this to

meny people, irclvding the Fuehrer -= I had an altogether pleasand and positive

-mpression of Schuschnigg!'s personigﬁty. Schuschnigs indeed spoke of the fact
| 748 '
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that the two countries -- and I remember his words very exactly -- were fate-
. fully bound together, and that he would have to assist in some way to bring
these two countries closer togethere. There was no talk in this discussion of
anschluss or any such thinge ‘thether the Fuchrer mentioned that I don't know,
but I don't believe so.

Qe 4t that time, or shortly after, did the Fuehrer speak to you about an
intentioé.to depart from.th; German-Austrian Treaty of 1936 and wished to find
some other soluvion?

iie  Hitler did not spenk to mo about this. On the qucstion of Austria in
toto I spoke very little with hime This may sound remarknble, but it can be
understood from the fact that it was only on the 4th of February that I took
over the foreign office, and I first had to work my way into all the problems.

The Austrian problem was, as I already sald, a problem with which Hilter con-

cerncd himself personally, whioch, conscquently, was simply taken note of in
the Foreign Ministry, ard it wns directed by hiﬁ personallye.

I remem»er nlso that von Papen then had the right to turn directly to
Hitler, and the Foreign Office only rcceived copies of his report. These
rcports were presented immediately to Hitler by the Reich Chancellory, so that
the Foreigr Off‘ce had nothing to do with them,

Qe You then went back to London in order to take your leave as Ambassador.
What did you hear in London regarding the development of the Austrian question?

AN T may scy the following in this connecotions I personally could see a
solution of the Austrian problem of this sort: Thet the two countries should
hove a customs union, as I personally beliecved that in this way the problem
could be solvad in its most natural way and close relatinns could be brought
nbout between the twn countries, I might remind you at this point that this
thought of a customs union was alrcady an old one snd had already been pro-
posed by govermments before Hitler's, and I believe because of the inter-
ferencc of rl1lied countries it wns not brought cbout.

~ocor.ing to my notes, on the 8th of March I went to London, The Qituntion
then was this, as I have already mentioned. On the event of the ceclebration

of The taking ~ver of power on the %ﬁﬁ? of January, I was in Berlin, Then on
9
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> the 4th of February I was appointed Foreign Minister. Because of.this appoint;a
ment I did not have opportunity to take official leave from London, On the
8th ~f Nardh 1938, I returned to London,

Before taking leave I had a short conversatisn with Hitler, primarily
about English matters. I remember that he remarked on this occasion that the
Austrian problem was progressing very nicely in the directi~n that had been
discussed at Berchtesgeden with Schuschnigg. I must say that ! did not know
of what agreemerts had been reooched in all the details.

I remember a small detail which I was informed of by our Austrian liaison
mane I reached London, and in the afternoon I heard, more or less by accident,
over the radio Zn the logati~n building, a speech which the then Federal
Chancellor Schucohnigg :made in Innsbrucke I don't want to go into detail,
that would tuke too longe I do know that the entire manner, and as it seemed
to me, also the tone of this speech, was such that I irmediately got the no-
tion that the Fuch.er would not tolerate this; and that the entire speech,
without any doubt, stcod in contradiction 5 the spirit with which the ¢ n-
ferences had becn carried sut on the Obersalzﬁerg.

I, as 1 saic befrre, was of the convietinn that Ad»s1f Hitler would under-
take somcthing, and I sh-uld tike to say this algn, pcrfectly cpenly, before
this Tfibunal. It nppeared guite correct t> me that the s-luti~n of this pro=-
blem w.uld {ake some form or othere. fo had o taolk very openly with Schusch-
rigg in . rcder tﬁ.pzuvent things from coming to a catastrophe, oven a European
‘cntastrﬁp?;.

Then on tl:> next morning I had a long discussion with L-rd Halifax. Lord
Halifax had alsc received reports from Austria, and I attempted, without

knowing very much abiut the situation, to persuade him that it w-uld be better

to solve this problem now in one form or encther, and that it was precisely

to tke infafest f Germm-English ef”>rts toward friendship that this solution
shculd take place nowe It would be false to believe that the friendship be-
tween Germany and England tant both of us were striving for would thereby

be damaged. 6750
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Lord Halilax listened to me quietly and told me that I should later have

/
the cpportunity to speak with the Prime Minister Chanberlain the next merning

ot broakfast. Subsequently a breakfast was arranged with.Chanberlain, and
after this breakfast I had o long talk with Chamberlain. In this conference
My, Chamberlain again emphasized his desire to reach an understanding with
Gormany. I was cxtraordinarily happy to hear this, and ‘told him that I was
»f the firm convietisn that this was also the Fuehrer's attitudes. He gave me
e. specific messige to the Fuehrer, that this was his attitude, and that he
would do everything he c-uld in this direction.

Shortly after this discussion telegrams arrived from Austria, I believe
from the English consules Chamberlain and Lord Halifax asked me -- 1 believe

the breakfeast was in 10 Downing Street -~ to come to their office in order to

-

discuss these telegrams. I told him of course I had nc precise reports,:

no knowledge of an ultimetum, and then later of the entrance of Gorman troops.

‘_ah ﬂ- }_" —.E_i:'h—.;'

7ie arranged that we would maintain connocotions and would meet later, -and that

O

Lord Halifax woul! come to the German Embassy later to discuss these things

pes TRt E

furthcire
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I must emppasizel here, toc, lMr, éhmberlain had beenwery quiet and it scemed
to me, had a reasonable attitude towards the Austrian question. In the
aftgrnom, Lord Halifax visited me and we had a long talke In the meantime,
the c,:n't.rance of German tro-ps had become known. I should like to emphasize
the fact that this talk with Lord Halifax was very friendly and that at- the
conclusion of it, I invited the Enzlish Fereign Minister to a visit to
Germany again. He said that he would be ;lad to ¢ ome and perhaps another
hunting party could be arrangeds

Q Did you on the next mornirz; have a telephone conversation with the
defendant Gocring? This telephone conversation has been 'put in evidence

by the prosccution, with the assertion that it is a sign uf the doublc-

tongued policy that you were carrying out?

A  Reichsmarshal Geering has already testified that this was a diplcmat

conversation and digomatic conversations arc carried on all over the world

in the same way but I may say here thot through this telephone conversatioen,

I found out for the first tinc thoe real details of this .wstrian affair,
Without gdoing into details I heard, above all, that this vote did not
cerrespond to the real will of the Austrian people and a number of other
points which I asked G-ering to.menticn in his conversations with the

English ministers; but I should like te say that for practical purpsses,
these discussions did nct take placc later becausc as I was taking leave
from official English circles, on the basis-of the talks I had with Goering,
I had no further talks with Goerinz but sometirc after, a short time after
my telephone conversation with Goering, left London and went to Berlin

and laﬁer to Vicnna. I might say that first I went to Karin Hall to visit
Geering and spoke with him there regarding the inschluss--not about the
Anschluss but about the whole c‘-_evciﬁpmn‘b'ﬁf circumstances in Austrias He
was just as happy about this as I was, Tic a2ll were happy. I flew, then,

cn the same day to Vienna and arrived there at about the same time as Hitler.
I heard, in the meantime, about the /nschluss and it was in Viehna that I
first heard that the thought of the /Anschluss occurred to Hitler only during
his travels thrcugh Austria, I belicve it was on 1';he occasion of a

demonstration in Linz that this thcaght came to hin and then, I think, he
6752




rapidly made up his mind to carry cn the Anschluss,

Q  What problems did Hitler define to you as those that had to be Tirst
solved in the question of the Anschlugs?

‘A The first problen that Hitlor cutlined to me was the questicn of the
Sudetén’Germans but this problem was not a prcblem emanating from the °
foreign office or Hitler or any office -~ it was a problem that simply
developed from itself. I believe it was the Ameri.can prosecutor whe told
mey, who said here that with the annexation of Czechoslovakia, a chapter had
reached its conclusion that was shameful in the vhole history of the relation

between peoplc, namely the destruction of the small Czechoslovak reople,

I should like to state the follovin; from my own knowledge of these matters.
One may speak perhaps of a Czechoslevakian State but not of the Czechoslovak
peoples This was a State, a nationality State, that con‘ained the most
heterogeneous folk greups. There were, besides Czcchs, Germans, Hungarians,
Pcles, Ruthenians, and Carpatho-Ukrainianse It w-s in itself a heteropeneous
collection of elements that had been welded together in 1919 to form
Czechoslovakiae It is certain, anc a historical fact, that the efforts,

of the differcnt nationalities within the State were directed towards
different aims and it was therefor- necessary to surround the Stai:e with a
so-called "iron ring", This rressure created counter-pressure sn the part
of the various reoples with the state and it is entirely clear that a

strong Germany, a Germany of Naticnal Socialism at that time was intercsted
in all the i‘olk groups, forall the folk groups that btordered on Germany, and
also had a great influence on these folk croupse It thus happened that the
German minorities in the Sudetenland, who, since 1919, had been submitted to
a considerable pressure cn the part of Prasue, now were submittedto an even
greater pfessure. I do not Lelieve I have teo enter into any cdetails but I
know, from my own kncwledge and even from personal discussion that tock
place during my ambassadorship in London, that the question of the Sucdeten—
land was a very clear concept of the Foreign Office in London and that it was
precisely England that very often before 1936 had come out in favor of

certain demands made by the Sudeten Germans, demands as expressed hy

Conrad Henlein,
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After the seizure of power of Adolf Hitler, undoubtedly t.hé supression

of these German minorities increasece I should alsc like 1o point cut—— and

T know this from having read the files of the Foreign Office--that the League

of Nations! Committee for Minorities had collectei the vast amount of material

an the Sudeten question and knew something ei‘ the pressure to which Germans

were submitted in their efforts. to pursue their ovm cultural life, I cdo not

helieve it is too much tc say that the manner in vhich the Sucdeten Cermans

were treated by Prague was, in the opinion of the Lea—ue of Nations! experis,

in accord with the provisicns in the League of Nations' Charter
in

in no way
regarding minorities. I, myself, say +hat it was ahsolutely necessary,
order that this problem should not ?esult' in conflict, that again, as in the

case of Austric, we would have to reach some solution. I should like to

emphasize that the Foreizn Office and I were always concenred,from the very

besinning, to solve the Suceten nroblem by way of dipleomatic negotiaticons

with the main signatory powers of Virsailles, and I may add that it was my

perscnal conviction, which I a.la'o expressed to ‘litler, -that n.t' we had time

enouzh and treated it correctly, the Germany that we had in 1938 could have

solved this problem in a diplonatic and peaccelul waye
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The Prosecuticn has charged me with having brought about disturbances

in Czechoslovakia in illegal vays, and thus having brought about the culminatior
of this crisiss, I do not deny that between the Sudeten Germen Party and the
“ational Soeialist Party there had lcnz been ¢ nnecti ‘ns which were directed to
the preservati-n of Sudeten German interestss, I alsc do not wish to deny,

for example, what was here menti.ned, that the Sudeten German Party was
suppcrted financially by the Reich, I believe that that was an cpen secret th:
was also pretty well kncwn in Prague,

However, it is n:t correct that anything was dune on the part -f the
Foreign Office and myself to so direct these effurts that from the dirsctin
taken sericus disturbances would arise,

I do not want to g» int. further detail, but I sh uld 1l:ke t- menti-n
one p-::inti. Documents have been menti.ned about mistreatment -f Czech nati:-nals
in Germany as reprisals for Czech treatment cf Germans. I can cnly say to that
that j:hese were measﬁres that cculd only be underst od in that ccntext, but
they were not brought about by us in the Foreign Office in rrder to make the
situation more critical, but rather un the contrary.

In the further course of events s 1 attempted t~ understand the Sudeten
German J"a':t:c'ty better, ancd alsc attempted to restrain it in its relati ns with
Prague,

The documents that I found sut about for the first time here alsc clearly
demonstrate that, I d.n't have these doecuments here, 5o I cannot gc into them
in greater detail, but I believe that oerhaps the Defense has the opportunity
of seeing them,

Q How did the critical s:r‘f:tuati n in the summer arise?

A Such a pecple had, as is natural, its .wn dynamic, This questi. 'n
of the German gr-ups that bordered on Germany was cften called by us in the
Foreign Uffice "the mystericus problems" This pr-oblem c-uld not S0 be sclved
by the Forsign Office as foreign policy w-uld seem to demand, It was not a
questicn here of world powers s but of living people who had their own dynamic,
The situaticn was this, that the Sudstan German Farty strove for grezter and
greater independence, and it cannot be disputed that a number of resp-nsible

leaders demandgd absclute autoncmy, if not, indeed, the possibility of Joining
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the Reiche. This is entirely clear, and that was also the goal of the Sudeten
German Partye

For the Foréign Office and for Hitler, of course, difficulties arcse in
thise But then, as I have already said, the attempt was made to restrain these

effortse At that time, I received Conrad Henlein once or twice -~ I don't

remember how =ften -- and asked him not to do anything in the pursuit of these
political geals that might put German foreign policy under any cbligation, Thig,

¢f course, was perhaps nct always easy fir Henlein, and I know that the leaders

of the 'Sudeten German Party were received in cther offices of the Reich and
that Adolf Hitler als. interested himself in this prcblemand on cecasicn
received Henlein,

The whcle éituati;;n thus came to a more and more critical and crucial
develcpment because cn the -ne hand the Sudeten Germans made their demands
more and more strongly at Prague; the Czech Government ~pposed these .demands ’
and in this way excesses took place, arrests and sc "n. Thus matters became
mcre anc more criticale

At thattime, I coften spcke with the Czech Ambassador, I asked him to
be as generous as he c culd towards the efforts of 'bhe.Sudeten German Party,
but matters developed in such a directi-n that the attitude cn the part cof
Prague became stubborn and the Sudeten Germans more demanding,

Q How did Chamberlain's visit then come abuut? What were the reasons
for it and the role that you played cn that cfcasion?

A I should like to interpolate here the fact that‘ in the summer of 1938
things were moving more and more tocward a crisis of some sort, Ambassador
Sir Nevile Henderson, with whom I had often spcken and who was making efforts
on his part to improve conditi-ns, undoubtedly made continucus reports to his
Zovernments, I nc longer know precisely, but I believe that it was through
his initiative that L-rd Runciman made his visit to Prague. Runciman
undoubtedly acted in gocd faith, and he also received a recommendati n which,
as far as 1 recall, was to the effect that the right of self-determinati:n
of the Sudetenland cculd not fail tc be recognized. Nevertheless, the crisis
was there,
I don't remember e¢Ractly whet the date was, but I believe it happened

that through Ambassador Henderscn, Chemberlain got in touch with the Reich
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Goverrment. In this way it happened that in the first half of September
Chamberlain visited the Fuehrer on the Obersalzburg,

Regarding this visit, not very much can be saide The Fuehrer spoke
alcne Wi:th Chanberlain at that times I do know, however, that we all felt
that this was carried cut in an altogether good and pleasant atmcspheres So
far as I can now recall, the Fuehrer told me then that he had tcld Chamberlain
frankly that the demand of the Sudeten Germans for self-cetermination and
freedcom would have to be met in some form or others Chamberlain -—- and this
was the substance of that conference -~ answered that he would inform the
®ritish Cabimot of these German wishes and v.;-uld get in touch with Hitler later,

Q How did the second visit of Chamberlain to Godesberg then come abcout?

A So far as I recall, mattérs did nct progress satisfactorilys The
situation in the Sudetenland became more difficult and threatened to dvel-p
into a very serious erisis, not cnly within Czechoslevakia but als~ between
Germany and Czechoslovekia, and into a Eur:pean erisis. Thus it ‘came about
anew that Chamberlain tock the initiative and in the middle of September visited
Gocdesberg,

Q How, then, was the Sudeten questi-n sclved, and what was your part
in this soluticn?

& I might first report regarding Godesberg. In Godesberg, Hitler, in
view of the crisis that had develcped, inf:rmed Chamberlain that now he had to
have a soluti.n of this question under any circumstances, I may emphasize
that I knew ncthing regarding details of a military nature at that time, but
1 do know that the Fuehrer ccncerned himself with the possibility that this
preblem might alsc be solved militarily, He said in Godesberg tc ¥r, Chamberlair
that a solution of the Sudeten German problems would have to be fcund as
rapidly as possibples Mr, Chamberlain was of the cpinion that it would be
difficult to persuade Prague to a quick sclution, and finally things bogged

down altogether in the conference,
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Adolf Hitler dictéted a memcrandum which I was give to Chamberlain, Then Sir
Horace Wilson , whc was a friend of Chamberlain, visited me and I made arrangee
ments for a new meeting,

During this meeting, which started with a rather ccol atmcsphere, the
fughrer received a report of Czechoslovakials m-bilizati n. ZThis was a most
deplcrable circumstance since Hitler felt that very strongly and both he and
Chamberlain wanted to interrupt the conference.

I then had a short conversaticn with Chamberlain and Hitler and I know

that negotiati:ns were undertaken, After a few hours of negotiations the result

was the Chamberlain told the Fuehrer he coulcd see now that scmething would have
to be done and he was 'ready, on his part, to éubmit this memorancdum to the
British cabinet. I believe he alsc said that he would recommend to the
British Cabinet, that is to say his m:l.nifsterial colleagues, that the memorandum
shculd be recommended to Praguee The contents of the memorancum sugzested,
as a general sclution, the annexaticn of the Sudetenland by Prague. I
believe the Fuehrer stated in the memorandum his wish that in view of the
critical situation there, it would be advisable that it should be decided upon
within a certain pericdd time -- by the first of October, which was ten cr
fourteen days from that tire,

lire Chamberlain then cCeparted and a few days passed, The crisis did
not improve but became worse, I remember that very well, Then, during the
latter part of September, the French Ambassador reported to me and said that
he had a report in regard to the Sudetenland questicn to bring to me, and later,
the British Ambassador came. At the same time, Gecering has alreacdy testified
to this, Italy entered intc the negotiati-ns -n the wish of Mussolini and
offered tc mediate. Mussolini proposed that a conference be held which sheuld
be; attended by ®ngland, France and Germany, and this proposal was accepted,

The French Ambassador showed the Fuehrer and he showed them on a map

the probable solution which could be raached between England, France and Germany,

this being the solutisn that he had thought >ut fur the Sudetenland problem,
The French Ambassador stated this solution was not satisfaectory and further

discussions would have ts be conducted regarding the question as to exactly

how far Sudetenland extended and what the German pcpulation was in certain places,
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It came then to the Munich c'nference -- I need not go into the details
of this conference, I should like cnly to describe briefly the results of it
The Fuehrer explained to the statesmen, with the aid of a map, the necessity'
of the question and which part of the Sudetenland would have to ba annexed
to Germany, Yiscussicns arcse and the Italian Chief of State, Mussolini,
agreed in general with Hitler's ideass The English Prime Minister at first
made certain counter-preposals and spoke of the fact that perhaps this could be
discussed in detail with the Czechs, Daladier, the French Prime Minister,
said, so far as I recall, that he thought that once these propcsals had been
entered upon the Four Great Powers could reach a solution and finally, at the
conclusion f the four statements we were of this opinicn and the Hunich
Agreemcnt was drawn up in vwhich the Sudetenland — in which it was decided

that the Sudetenland shculd be annexed tc Germany as outlined on the map that

was theree

The Fuehrer was very pleased at this scluticn, and T should like to

emphasize that here particularly, I alsc was happy, particularly in view of
other versions of this matter that L have heard -curing the Trial here.' We
were very havpy that this matter had been solved in this way,

THE PRESIDENT: We will sit again at 2:00 o'clocke

(The Tribunal adjcurned until 1400 hours,)




